



# သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

ချက်ချင်းထုတ်ပြန်ရန်- ၂၀၁၉ ဇူလိုင်လ ၃၀ ရက်၊ အင်္ဂါနေ့

## မြန်မာ့စက်မှုကုန်ထုတ် လုပ်ငန်းများ အရှိန်အဟုန် မြှင့်တင်ရန်အတွက် အကောက်ခွန်ရုံး ကုန်လှောင်ရုံ (Bonded Warehouse) အစီအစဉ်မှတစ်ဆင့် ပံ့ပိုးသွားမည်

ရန်ကုန်၊ အကောက်ခွန် ဦးစီးဌာန၊ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေး ဝန်ကြီးဌာနနှင့် UK aid ၏ လုပ်ငန်း အစီအစဉ် တစ်ခုဖြစ်သော DaNa Facility တို့သည် အကောက်ခွန်အရာရှိများနှင့် သက်ဆိုင်ရာ ပါဝင်ဆောင်ရွက်သူများအား ဒေသတွင်း စက်မှုလုပ်ငန်းများကို ပံ့ပိုးရာတွင် အလားအလာရှိသော bonded warehouse စနစ်ကို မိတ်ဆက်ရန်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံတွင် bonded warehouse တစ်ခု၏ အဓိကကဏ္ဍများကို အထူးဖော်ပြပေးရန် အကောက်ခွန်ရုံး ကုန်လှောင်ရုံ အစီအစဉ် ရေးဆွဲ အကောင်အထည်ဖော်ခြင်းကို ယနေ့စတင်လိုက်ပါသည်။

Bonded warehouse များသည် စက်မှု ထုတ်ကုန် လုပ်ငန်းများကို အထောက်အပံ့ဖြစ်စေရန် သီးသန့် ရေးဆွဲထားပြီး အထူးသဖြင့် တန်ဖိုးမြင့်ကုန်သို့မဟုတ် သွင်းကုန်ခွန် တန်ဖိုးမြင့်မားသော ကုန်ပစ္စည်းများ တင်သွင်းသည့် လုပ်ငန်းများအတွက် ဖြစ်ပါသည်။ စက်မှုထုတ်ကုန် လုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့် bonded warehouse များတွင် ကုန်ပစ္စည်းများအားထားရှိကာ ဝယ်ယူလိုသည့် ဝယ်ယူ ရှာမတွေ့မီ သို့မဟုတ် တင်ပို့ရန် ဈေးကွက် မရရှိမီ ၎င်းတို့တင်သွင်းသော သွင်းကုန်ခွန်နှင့် အကောက်ခွန်များကို ပေးဆောင်ရန် ရွှေ့ဆိုင်းနိုင်ခွင့် ရရှိသဖြင့် ထုတ်လုပ်နိုင်စွမ်း ပိုမိုကောင်းမွန်လာပြီး ၎င်းတို့၏ ငွေကြေး လှည့်ပတ်မှုကို လည်း ပိုမိုကောင်းမွန်စွာ စီမံနိုင်ပါမည်။

Bonded warehouse စနစ်သည် ပို့ကုန်ဈေးနှုန်းတွင် အကောက်ခွန်နှင့် စည်းကြပ်အခွန်အခများ မပါဝင်သဖြင့် ဒေသတွင်းနှင့် ကမ္ဘာ့ဈေးကွက်များသို့ တင်ပို့သည့် ကုန်ချော ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများ အတွက် ဈေးနှုန်း ယှဉ်ပြိုင်မှု ပိုမိုအားကောင်းစေပါသည်။ ထိုသို့ ပို့ကုန်တင်ပို့မှုတွင် ယှဉ်ပြိုင်မှု အားသားခြင်းဖြင့် bonded warehouse system သည် တိုင်းပြည်ဝင်ငွေရရှိစေရေးအတွက် အရေးပါ ပါသည်။ အထူးသဖြင့် အထည်ချုပ် တင်ပို့သည့် နိုင်ငံများတွင် ကုန်ပစ္စည်းတင်သွင်းခြင်းအတွက် ကြာမြင့်ချိန် သိသိသာသာလျော့ချနိုင်တောင်းခြင်းက ဈေးကွက်တွင်ပြိုင်ဆိုင်နိုင်သည့် အချက်တစ်ရပ် ဖြစ်သောကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံအတွက်လည်း အသုံးဝင်မည့် စနစ်တခု ဖြစ်ပါသည်။

အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန၏ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးအောင်ဆန်းထွန်းက ပြောကြားသည်မှာ- "အကောက်ခွန်ကုန်လှောင်ရုံလုပ်ငန်းဟာ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ များပြားလာတာနဲ့အတူ တိုး တက်လာပါပြီ။ အထူးသဖြင့် CMP ထုတ်လုပ်ရေးအတွက် အခွင့်အလမ်းတွေဟာ ကုန်ပစ္စည်းတွေကို စားသုံးသူလက်ထဲ အချိန်နဲ့တစ်ပြေးညီ ပေးပို့ခြင်း၊ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးနဲ့ ထုတ်လုပ်ရေးစရိတ်များ ချွေတာ

ခြင်း၊ နိုင်ငံတစ်ကာ ဈေးကွက်ထဲဝင်ဖို့ ပိုပြီး အပြိုင်အဆိုင်မြင့်မားတဲ့ စွမ်းဆောင်ရည်တွေ ရရှိလာနိုင်ခြင်းဆို တဲ့ နယ်ပယ်တွေမှာတိုးတက်လာနိုင်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် နိုင်ငံရပ်ခြား ပိုင်ရှင်အတွေ့အနေနဲ့ ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံကို ကြားခနဲရာအဖြစ် သတ်မှတ်နိုင်တယ်။ Bonded Warehouse တွေမှာ အလုပ်အကိုင်တွေ တိုးလာ ရုံမကဘဲ အကောက်ခွန်နဲ့ အခွန်အခများကောက်ယူမှုလည်း တိုးလာမှာပါ။ နောက်ပြီး နယ်စပ်ကုန်သွယ်မှု ပြုလုပ်နေတဲ့ အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများနဲ့ ကုန်သွယ်မှုမှာလည်း အကောက်ခွန်နဲ့ bonded warehouse တွေ ရှိလာရင်း ပိုပြီးဖွံ့ဖြိုးလာနိုင်ပါတယ်။”

Bonded warehouse စနစ်သည် ကုန်ပစ္စည်း တင်ပို့ခြင်း၊ တင်သွင်းခြင်း လုပ်ငန်းစဉ် ပြေပြစ်ချောမွေ့ပြီး အထည်ချုပ်နှင့် အခြား ထုတ်လုပ်ရေးကဲ့သို့ အဓိက ကုန်ထုတ်လုပ်တဲ့ လုပ်ငန်းများ ပြောင်းလဲလာရေးတွင် လည်း ပါဝင်ကူညီမှု တစ်ရပ်ဖြစ်ရုံသာမက အသေးစားအလတ်စားလုပ်ငန်းများနဲ့ ပြည်တွင်းပြည်ပရှိ နိုင်ငံခြား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းကြီးများ အကြား ပိုမိုကောင်းမွန်သော စီးပွားရေးပတ်ဝန်းကျင်တစ်ခုကိုလည်း ဖန်တီးပေးပါသည်။

DaNa Facility ၏ အကြီးတန်းအကြံပေးပုဂ္ဂိုလ် Peter Brimble က ၂၀၁၈ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့ဘဏ်၏ စစ်တမ်း အရ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ထောက်ပံ့ပို့ဆောင်ရေး စွမ်းဆောင်ရည် အညွှန်းကိန်းသည် ၁၆၀ တွင် ၁၃၇ အဖြစ် ရှိနေကြောင်း ဖော်ပြရင်း- “မြန်မာနိုင်ငံမှာ ထိရောက်မှုရှိတဲ့ bonded warehouse စနစ်ကို အကောင် အထည် ဖော်လာခြင်းက မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ ဒီအညွှန်းကိန်းကို တိုးတက်သွားအောင် ပံ့ပိုးပေးမယ်လို့ ကျွန်တော် ယုံကြည်ပါတယ်။”

မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ DFID ၏ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးရေး ခေါင်းဆောင် Jenni Hall က ဖွင့်ပွဲတွင်ပြောကြား သည်မှာ - “မြန်မာနိုင်ငံမှာ တာဝန်ယူမှုရှိပြီး စဉ်ဆက်မပြတ်သော ပုဂ္ဂလိက အခန်းကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးရေးမှ တစ်ဆင့် အားလုံးပါဝင်သော စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးမှု ပိုမိုတိုးတက်လာစေရန် အားစိုက်ထုတ်မှုများထဲက အဓိက လိုအပ်ချက်တစ်ခုအဖြစ် ဒီဆန်းသစ်တဲ့ bonded warehouse လုပ်ငန်းကို ပံ့ပိုးပေးရတာ ကျွန်မတို့ အနေနဲ့ ဝမ်းသာဂုဏ်ယူမိပါတယ်။”

**ပြီး**

အယ်ဒီတာများအတွက် မှတ်စုတို- အသေးစိတ်ထပ်မံ သိရှိလိုပါက DaNa Facility ပြန်ကြားဆက်သွယ်ရေးဌာန ဖုန်း +၉၅ ၉၇၈၂၅၀၀၇၅၂ (သို့) အီးမေးလ် danapress@danafacility.com ကို ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

**DaNa Facility-** DaNa Facility သည် UK aid ကထောက်ပံ့လျက်ရှိသော အစီအစဉ်တစ်ခုဖြစ်ပြီး မေလ ၂၀၁၆ တွင်စတင်အကောင်အထည် ဖော်ခဲ့ပါသည်။ ဤအစီအစဉ်သည် UK aid ၏ ပိုမို ကျယ်ပြန့်လှသော ‘မျှဝေကြွယ်ဝခြင်း အတွက် လုပ်ငန်း’ (BSP) အစီအစဉ်၏ ကဏ္ဍ ၃ ရပ်တွင် တစ်ခုအပါအဝင် ဖြစ်ပါသည်။ DaNa Facility သည် DAI ဥရောပနှင့် KPMG ၏ အကောင်အထည်ဖော်မှုဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး တာဝန်ယူမှုရှိပြီး စဉ်ဆက်မပြတ်တိုးတက်နေသော စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့်ကုန်သွယ် စီးဆင်းမှု တိုးမြှင့်ခြင်းမှတစ်ဆင့် အားလုံးပါဝင်သော စီးပွားရေးကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုး တက်မှုနှင့် ပုဂ္ဂလိက ကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု လုပ်ငန်းစဉ်များကို ပံ့ပိုးလျက်ရှိပါသည်။

DaNa Facility အကြောင်း ထပ်မံသိရှိလိုပါက [www.danafacility.com](http://www.danafacility.com) တွင် ဝင်ရောက်လေ့လာနိုင်ပြီး  
DaNa Facility ၏ [Twitter](#) | [Facebook](#) များတွင် ဝင်ရောက်လေ့လာနိုင်ပါသည်။